
سرپوش وزير ورزش روي اتفاقات تبريز
پيش از اين نوشتيم كه هوادار فوتبال را خيلي مي توان فريب داد و خيلي 
راحت مي توان با احساساتش بازي كرد. امروز هوادار خونگرم فوتبال در 

تبريز درست همين شرايط را دارد.
عده اي با سروصداي فراوان راه افتادند و به تبريز رفتند تا مثلًا به دستور 
رئيس جمهور حواشي اتفاق زشتي را كه در جريان بازي تراكتور و  نفت 
افتاد، بررسي كنند، بررسي كردند، اما نتيجه اي كه گرفتند و بعد هم با 
افتخار آن را اعلام كردند زشت تر از آن هشت دقيقه زشت پاياني بازي 
بود. هوادار خونگرم تبريزي باز هم بازي مي خورد اگر هوشيار نباشد. 
جناب وزير بعد از بررسي اتفاقات و اظهارنظرها به اين نتيجه رسيد كه 
اشتباهات داوري باعث بروز اتفاقات ورزش��گاه يادگار امام تبريز بوده 
است.  نكته جالب اينكه خيلي هم قاطع از برخورد محكم با تيم داوري 
حرف زد و گفت فدراسيون بايد با آنها برخورد كند. جالب تر اينكه در 
اظهارنظري كاملًا شخصي از احتمال تكرار بازي سخن گفت، امري كه 

اصلًا در حيطه مسئوليت او نيست.
اين روزها خيلي از آقايان سنگ هوادار تبريزي را به سينه مي زنند و مدعي 
هس��تند، مي خواهند حق ضايع شده او را بازس��تانند اما خودشان خوب 
مي دانند كه در اين راه فقط مشغول بازي با الفاظ و انداختن گناه به گردن 
شخصي ديگر هستند. اشتباه داوري جزئي از فوتبال است و ممكن است در 
هر بازي اتفاق بيفتد، تبريزي ها بعد از بازي به نوع قضاوت فغاني اعتراض 
داشتند اما همه مي دانيم كه اشتباهات فغاني در طول بازي هيچ ارتباطي به 
آن هشت دقيقه آخر بازي و شايعه تساوي بازي اصفهان نداشته، ولي ظاهراً 
جناب وزير اين اعتراض تبريزي ها را گرفته و با بزرگنمايي آن سعي دارد 
تمام تقصيرها را متوجه تيم داوري مسابقه كند. جالب تر آنكه مدعي است 
فغاني اشتباهات عمدي مرتكب ش��ده و باعث به وجود آمدن آن شرايط 
شده است. هرچند كه بعداً در چرخشي 180 درجه  گفت كه تعمد هنوز 

ثابت نشده است و باز جالب تر اينكه از تكرار بازي سخن مي گويد.
ناگفته پيداست كه وزير با بيان اين حرف ها درصدد است تا ذهن هوادار 
تبريزي را به س��متي غير از آنچه واقعيت دارد، سوق دهد. وزير و تيم 
همراهش كوچك ترين اشاره اي به شخص يا اشخاصي كه شايعه تساوي 
دو - دو بازي سپاهان و سايپا را در ورزشگاه پراكنده كردند، نمي كند. 
در حالي كه فيلم هاي موجود به وضوح تصوير آنها را نش��ان مي دهد. 
اما وزير ورزش و تيم جست وجوگر همراهش به جاي اينكه سراغ اين 
اشخاص را بگيرند با متهم كردن تيم داوري سعي در سرپوش گذاشتن 

به اصل ماجرا دارند.
هوادار خونگرم تبريزي با شنيدن حرف هاي وزير متوقع مي شود او حالا 
انتظار دارد كه فغاني به عنوان مقصر اصلي جريان و داوري كه به عمد 
بازي را خراب كرده محاكمه و مجازات شود، وزير توقع دارد كه تفكراتش 
در خصوص تكرار بازي را اجرايي كند، ولي اين هوادار بايد به هوش باشد 
كه دوباره فريب نخورد. به طور قاطع مي توان گفت تيم  داوري مسابقه 
حتي اگر مرتكب اشتباه يا خطاي عمدي شده باشد كوچك ترين نقشي 
در اتفاقات هشت دقيقه پاياني بازي نداشته است و به طور قاطع مي توان 
اعلام كرد كه تكرار بازي نفت و تراكتورسازي امري محال است كه تنها 
در ذهن وزير ورزش و تيم همراهش نقش مي بندد. بازي با احساسات 
هواداران هنوز ادامه دارد، اما هوادار خونگرم تراكتورسازي بايد مراقب 
باشد كه دوباره بازي نخورد. او بايد مراقب باشد تا مثل جريان سقوط يك 
هواپيما كه معمولاً مقصر آن خلبان از دنيا رفته است، فغاني را به عنوان 

مقصر برايش معرفي نكنند و قضيه را تمام شده اعلام نكنند.

 درخواست فلسطيني ها 
براي اخراج رژيم صهيونيستي از فيفا

تلاش فلسطيني ها براي تعليق فوتبال رژيم صهيونيستي همزمان با 
سفر بلاتر به اين كشور ادامه دارد و فدراسيون جهاني فو تبا ل تأييد 
 )PFA( كرد در كنگره سالانه خود درخواست انجمن فو تبا ل فلسطين
براي تعليق عضويت رژيم صهيونيستي در فيفا را بررسي خواهد كرد. 

  فلسطيني ها مصمم به حذف اسرائيل از فيفا
فلس��طين پيش از اين به اقدامات رژيم صهيونيستي در جهت ايجاد 
اختلال در فعاليت هاي فو تبا ل اين كشور اعتراض و اعلام كرده بود كه 
رژيم صهيونيستي مانع رفت و آمد ورزش��كاران اين كشور از نوار غزه 
به قسمت هاي اشغالي در قسمت غرب مي شود. همچنين اعلام شده 
است كه رژيم صهيونيس��تي مانعي براي رسيدن تجهيزات ورزشي به 

ورزشكاران فلسطيني و رفتن تيم هاي خارجي به اين كشور است. 
تعليق عضويت رژيم صهيونيستي در دستور كار كنگره زوريخ در تاريخ 29 
مي قرار گرفته است. دو سال پيش فيفا اعلام كرده بود كه مسئولان فو تبا ل 
فلسطين، اسرائيل و مسئولان كنفدراسيون فو تبا ل آسيا و اتحاديه فوتبال 
اروپا بايد اعتراض  فلسطين را بررسي و مشكلات را حل كنند. بلاتر در آن 
زمان اعلام كرد كه مصمم است تا مشكلات فلسطين را حل كند. با اين 
حال روز جمعه جبرئيل راجوب، رئيس PFA در مصاحبه خود با رويترز 
اعلام كرد كه هيچ پيش��رفتي در زمينه حل مشكلات فوتبال فلسطين 
صورت نگرفته اس��ت. او تاكيد كرد كه رژيم صهيونيستي فو تبا ليست ها 
و ورزشكاران فلسطيني را آزار مي دهد و از رسيدن تجهيزات ورزشي به 
اين كشور جلوگيري مي كند. راجوب اظها ر داشت كه سال گذشته نيز در 
كنگره سائوپائولو بر سر اين موضوع بحث شد اما اين بار او كوتاه نخواهد 
آمد. فلسطين به رأي 209 عضو فيفا براي تصويب پيشنهادش احتياج 
دارد. فدراسيون فو تبا ل رژيم صهيونيستي در حال  حاضر عضو يوفا بوده و 
مسائل امنيتي را بهانه اقدامات خود اعلام كرده است. رژيم صهيونيستي 
مدعي است كه رفت و آمد ورزشكاران فلسطين احتياج به رواديد اسرائيل 

دارد و اخيرا رفت و آمد آنها آسان تر شده است. 
مجمع عمومي فيفا قرار است سي ام اين ماه درخواست فلسطين براي 
تعليق عضويت اسرائيل را به علت اقدامات اين رژيم در مورد جلوگيري 
از توسعه فوتبال فلسطين بررس��ي كند. اسعد مجدلاوي معاون رئيس 
كميته المپيك فلسطين در رام الله گفت: »ما از بلا تر مي خواهيم اسرائيل 
را به تردد آزاد ورزشكاران فلسطيني وادار كند.« همچنين فلسطيني ها 
با برگزاري تظاهرات همزمان با سفر رئيس فيفا در بيت المقدس خواستار 
اخراج رژيم صهيونيس��تي از فدراس��يون جهاني فوتبال فيفا ش��دند. 
فلسطيني ها اسرائيل را به محدود كردن تردد بازيكنان تيم هاي فوتبال، 
نقض قوانين فيفا، بازداشت و قتل ورزشكاران فلسطيني متهم مي كنند. 

  رايزني نتانياهو با بلاتر
در همين رابطه ژوزف سپ بلا تر با بنيامين نتانياهو نخست وزير رژيم 
صهيونيستي در س��رزمين هاي اش��غالي ديدار كرد. روزنامه هاآرتص 
نوشت بلاتر براي حل اختلاف اس��رائيل و فلسطينيان در مورد تعليق 
عضويت اس��رائيل در فيفا با نتانياهو ديدار كرد. به نوشته اين روزنامه 
صهيونيستي در اينترنت، سب بلاتر، رئيس فيفا در اسرائيل در تلاش 
براي حل اختلاف ميان اسرائيل و تشكيلات خودگردان فلسطين در 
مورد تعليق عضويت اس��رائيل در فدراس��يون بين المللي فوتبال، روز 
سه شنبه با بنيامين نتانياهو، نخست وزير اسرائيل ديدار كرد. هدف اين 
ديدار يافتن راه حلي براي اين بحران است. فلسطيني  ها اسرائيل را به 
محدود كردن تردد فوتباليست هاي فلسطيني در غزه و كرانه باختري 

متهم مي كنند و خواستار اخراج اسرائيل از فيفا شده اند. 
يك مقام بلند پايه اس��رائيلي گفت اس��رائيل مي خواهد راهي بيابد تا 
مانع رأي به نفع فلس��طين براي تعليق عضويت اسرائيل در فيفا شود. 
اين رأي گيري قرار است در بيست و هفتم مي برگزار شود. نتانياهو در 
ديدار با بلاتر گفت هرگونه تلاش براي سياس��ي كردن ورزش از نظر 
وي موجب نابودي فيفا خواهد شد. بلاتر نيز گفت نمي خواهد فوتبال 
تبديل به عرصه اي ب��راي اختلافات بين المللي ش��ود. در حال حاضر 
ورزش به قدري مستحكم اس��ت كه بايد موجب صلح شود. وي افزود 
فوتبال ورزشي است كه بايد مردم را به هم متصل كند نه اين كه ميان 
آنها جدايي ايجاد كند. قرار است بلاتر روز چهارشنبه در رام الله با راجوب 
رئيس فدراسيون فوتبال فلسطين كه اين حركت ضداسرائيلي را در فيفا 

هدايت مي كند، ديدار كند.

حس��ن روحاني ديروز مهمان م��ردم تبريز بود 
و همانطور كه پيش بيني مي ش��د ب��ه ماجراي 
حاش��يه هاي روز آخ��ر ليگ در تبري��ز واكنش 
نشان داد. رئيس جمهور كه وزير ورزش را مأمور 
رسيدگي به اين اتفاق كرده است، ديروز در جمع 
مردم تبريز گفت: »ديگر تراكتورسازي تعلق به 
شما مردم آذربايجان ندارد بلكه متعلق به ايران 
است. تيمي كه آرزوي قهرماني آن را در مسابقات 
آسيايي داريم. هيچ كس نمي تواند با احساسات 
مردم بزرگ ايران آن  هم مردم قهرمان آذربايجان 
و تبريز بزرگ بازي كند. اگر كسي در اين حادثه 
مقصر باش��د ترديد نكنيد كه دولت با همه توان 
براي تنبيه او ايستادگي خواهد كرد.« امام جمعه 
تبريز هم به اين ماجرا واكنش نشان داده و گفته 
است: »يكي از مطالبات ما، رسيدگي به واقعه اي 

است كه چند روز گذشته در مسابقه فوتبال در 
تبريز پيش آمد و اس��باب رنجش ورزشكاران و 
ساير افراد شد، البته استاندار و مسئولان استاني، 
اقداماتي كرده اند و وزي��ر ورزش و جوانان نيز از 
دستور پيگيري شما سخن گفته اند و به همين 

دليل كمال سپاس را داريم.«
  انگشت اتهام به سوي داور

به همين خاطر سه شنبه شب در تبريز يك جلسه 
وي ژه برگزار ش��د، آن هم پس از مأموريت حسن 
روحاني به وزير ورزش براي بررسي دقيق اتفاقات 
روز آخر ليگ در تبريز، اين دستور سبب شده بود 
تا وزير ورزش و كفاش��يان راهي تبريز شوند تا در 
جلس��ه اي اين حاشيه ها را با مس��ئولان تبريزي 
بررسي كنند. پس از جلس��ه 150 دقيقه اي وزير 
ورزش و رئيس فدراس��يون فوتبال با مس��ئولان 

سياسي، امنيتي و ورزشي استان آذربايجان شرقي، 
ناگهان ورق برگشت، در حالي كه تصور مي شد در 
اين جلس��ه درباره فرد يا افرادي كه با دروغ بزرگ 
تساوي س��پاهان و سايپا با احساس��ات هواداران 
تبريزي بازي كرده اند بحث و بررسي شود اما وزير 
پس از اين جلسه صحبت هايش را عوض كرد و از 
تيم داوري كه اشتباهات تأثيرگذاري در اين مسابقه 

داشته اند به عنوان مقصر نام برد.
گ��ودرزي در اين ب��اره گف��ت: »آنچه مس��لم 
اس��ت با بازبيني چندين باره فيلم بازي دو تيم 
تراكتورس��ازي و نفت تهران مش��خص شد تيم 
تبريزي از ناحيه قض��اوت داوران خواه عمدي يا 
سهوي متضرر شده كه منجر به اتفاقات نامطلوب 
جمعه شب در ورزشگاه يادگار امام)ره( تبريز شد. 
بر اين اساس دستورات لازم به فدراسيون فوتبال 

براي تنبيه تيم داوري داده شد تا به طور قاطعانه 
با آنها برخورد انضباط��ي به عمل آيد و اخبار آن 
طي يك يا دو روز آينده ب��ه اطلاع علاقه مندان 
فوتبال و تيم تراكتورسازي خواهد رسيد. علاوه 
بر تنبيه داوران توسط فدراسيون فوتبال جرائم 
سنگيني نيز براي آنها در نظر گرفته خواهد شد.« 
او درخصوص اين شايعه كه گفته مي شود بازي 
تراكتور با نفت ممكن است تكرار شود هم گفته 
است: »بعيد است كه اين مسابقه تكرار شود. اگر 
به نظر من باش��د موافقم كه اين مس��ابقه تكرار 
شود ولي بايد قوانين فيفا و AFC را نيز در نظر 
گرفت.« وزير ورزش درباره اعلام نتيجه دو– دو 
بازي تيم هاي سپاهان و سايپا در ورزشگاه يادگار 
امام)ره(، هم اينگونه توضيح داده است: »در آن 
دقايق فضاي ورزشگاه به ش��دت ملتهب و قابل 
كنترل نبود. در اين خصوص گزارش رس��مي و 
قطعي نگرفته ايم و ابهاماتي وجود دارد كه شايد 
در يك مدت زمان بيشتر پيگيري آن ادامه يابد.« 
علي كفاشيان هم پس از اين جلسه گفت: »به هر 
حال اش��تباه داوري محرز است، ولي همان طور 
كه وزير هم اعلام كرد تعمدي در كار نبوده است 
و تصور مي كنم تصميم نهاي��ي در مورد داوران 
تراكتورسازي تبريز و نفت تهران را امروز و بعد از 

جلسه با كميته داوران اعلام كنيم.«
  اصفهاني ها خواستار رسيدگي سريع 

اين در حالي اس��ت كه در س��وي مقاب��ل، يعني 
اصفهاني ها كه در اين ماجرا مورد اتهام برخي قرار 
گرفته اند، خواستار رسيدگي سريع به حاشيه هاي 
هفته پايان��ي ليگ هس��تند. حميدرضا فولادگر 
نماينده اصفهان ديروز در بخش��ي از نطق ميان 
دس��تور خود در جلس��ه علني مجلس گفت: »از 
طرف نمايندگان استان اصفهان خواستار رسيدگي 
جدي به حوادث ورزشگاه تبريز در جريان مسابقه 
فوتبال هس��تيم و ضمن تأكيد بر شايستگي هر 
سه تيم تراكتورسازي، نفت و سپاهان، قهرماني 
تيم س��پاهان را تبريك عرض نموده و خواستار 
همبستگي ملي و جلوگيري از اقدامات منجر به 

تنش هاي بيشتر در سطح كشور هستيم.«
حسين فركي، سرمربي سپاهان هم درباره شايعه 
مافياي اصفهاني در فدراس��يون و نقش آنها در 
قهرماني به خبرگزاري ايسنا گفته است: »طرح 
موضوع مافياي اصفهاني بسيار زشت است. من 
اين مسئله را براي قهرماني سپاهان به شدت رد 
مي كنم حتي صحبت كردن درباره آن درس��ت 
نيست، حتي اگر كسي يك جايي اين صحبت ها 
را مطرح مي كند دور از اخلاق و ورزش اس��ت و 
مي خواهند اين چنين سپاهان را متهم كنند.« 
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پتانسيل بالاي ووشو براي  كسب مدال المپيك

المپيكي شدن ووشو آرزوي دوستداران 
و اهالي اين رشته اس��ت. در شرايطي كه 
 IOC فدراسيون جهاني بتواند نظر مثبت
را جلب كند بدون ش��ك آمار مدال هاي 

ايران در المپيك افزايش خواهد يافت. 
سال هاست كه ووشو كشورمان به قدرت 
دوم جهان تبديل ش��ده است. چيني ها 
كه خود را مهد ووشو مي دانند با اختلاف 
فاحش از س��اير رقبا پيش هس��تند اما 
خوشبختانه در سال هاي اخير ووشوكاران 
ما عملكرد فوق العاده اي داشته و خود را به رده دوم جهان رسانده اند. با 
اين حال بايد مراقب پيشرفت ساير كشورها نيز باشيم. همانطور كه گفته 
شد در تمامي مسابقات تيم ملي ووشو ايران سكوي نايب قهرماني را از آن 
خود مي كند. اين در شرايطي است كه فاصله امتيازي ما و رقبايي چون 
روسيه، هنگ كنگ و كره بسيار كم است. بعيد نيست كه اين كشورها 

براي تصاحب جايگاه كشورمان از هيچ تلاشي فروگذار نيستند. 
به علاوه اينكه المپيكي شدن احتمالي ووشو بسياري از كشورها را به 
تكاپو انداخته. همانطور كه گفته ش��د ووشو رشته اي است كه قابليت 
بالايي در راضي كردن مقامات كميته بين المللي المپيك دارد. شرايط 
برگزاري ووش��و مي تواند هجوم مدال آوري كش��ورها را افزايش دهد. 
بدون ش��ك ووش��وكاران نيز مي توانند همپاي ملي پوش��ان تكواندو، 
كشتي و وزنه برداري مدال هاي خوش��رنگ را به گردن بياويزند. نكته 
ديگر آنكه المپيكي شدن اين رشته رزمي مورد توجه اسپانسرها است. 
در صورت راهيابي به بزرگ ترين آوردگاه ورزش دنيا بدون شك حاميان 
مالي تمايل بيشتري براي حمايت از ووشو پيدا مي كنند و حتي توجه 
رسانه ملي نيز قطعاً بيشتر خواهد شد.  براي آنكه بتوانيم نقش خود را 
در ووشو جهان حفظ كنيم مي بايست با پشتوانه سازي خيال همه را از 
بابت در اختيار داشتن بهترين مهره ها راحت كنيم. تلاش مي كنيم در 
تمامي رده هاي سني تيم هاي ملي سرمايه گذاري خوب و دقيقي انجام 
دهيم، هم در بخش س��اندا و هم در بخش تالو. در رده سني نونهالان، 
نوجوانان و جوانان سرمايه گذاري زيادي شده. استفاده از تمام پتانسيل 
ووشو تضمين خوبي است براي آنكه در سال هاي آتي نيز به مدال آوري 

ورزشكاران اين رشته در تورنمنت هاي مختلف اميدوار باشيم. 

كرش و نابغه تكواندو در يك قاب
تيم ملي تكواندو با كاپ قهرماني جهان به ايران بازگش��ت. شاگردان 
بيژن مقانلو كه با عملكردي درخشان يك بار ديگر عنوان قهرماني را 
از چنگ كره اي ها درآوردند همزمان ب��ا كارلوس كرش وارد فرودگاه 
امام خميني)ره( ش��دند. س��رمربي تيم ملي فوتبال زماني كه متوجه 
حضور قهرمانان تكواندو شد خوش و بشي ورزشي با آنها كرد. كرش 
كه در سال هاي اخير نش��ان داده علاقه زيادي به رشته هاي مدال آور 
دارد عكسي دو نفره با فرزان عاش��ورزاده انداخته. احتمالا كرش آرزو 
مي كرده كه  اي كاش او هم يكي از بهترين فوتباليس��ت هاي جهان را 

در اختيار داشت.
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درخواست هاشمي براي افزايش كرسي هاي ايران 
يوزاي چينگ نايب رئيس كميته بين المللي المپيك و شوراي المپيك 
آس��يا و رئيس فدراس��يون جهاني ووش��و كه براي حضور در شصت و 
ششمين نشست شوراي المپيك آسيا به تهران سفر كرده بود با حضور در 
كميته ملي المپيك ديداري تخصصي با كيومرث هاشمي رئيس كميته 
ملي المپيك داشته و عنوان كرد برگزاري چنين نشست هايي مضاف بر 
اينكه توانمندي و مديريت ورزشي ايران را در برگزاري چنين مراسمي 
نشان مي دهد شانس شما را براي كسب كرس��ي هاي جهاني افزايش 
مي دهد. همچنين هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك ايران در ديدار با 
نايب رئيس كميته بين المللي المپيك گفت: ايران خواهان بهبود وضعيت 
در كسب كرسي هاي بيشتر در شوراي المپيك آسيا نسبت به گذشته 
است و مي خواهيم در اين راستا به ايران كمك كنيد چراكه ورزش ايران 
در سطح قاره همواره جزو پنج كش��ور برتر آسيا بوده است و همواره در 

فعاليت هاي شوراي المپيك آسيا نقش اساسي ايفا كرده است.  
-------------------------------------------------------------

خواهران بسيجي به قله گرين صعود مي كنند
خواهران بسيجي به قله گرين استان لرستان صعود مي كنند. خواهران 
بسيجي 13استان كشور امروز در اولين صعود سراسري ورزش خواهران 
در س��ال جديد به قله گرين در استان لرس��تان صعود مي كنند. اين 
صعود سراسري به مناسبت گراميداشت سوم خرداد سالروز آزادسازي 
خرمشهر و اعياد شعبانيه برگزار مي ش��ود. گفتني است قله گرين در 

استان لرستان قرار گرفته است و 3 هزار 750 متر ارتفاع دارد. 
-------------------------------------------------------------

تيم واليبال زير ۲۳ ايران قهرمان آسيا شد
تيم واليبال زير 23 سال ايران با پيروزي سه بر صفر مقابل كره  قهرمان آسيا 

شد و سهميه حضور در رقابت ها قهرماني جهان را نيز به دست آورد. 
-------------------------------------------------------------

امروز اولين سالگرد پهلوان سليماني 
مراسم اولين سالگرد درگذشت پهلوان عليرضا سليماني امروز برگزار 
مي شود. اين مراسم از ساعت 17 تا 19 بر سر مزار آن مرحوم واقع در 
آستانه مقدس امامزاده محمد)ع( حصارك كرج برگزار مي شود. پهلوان 
سليماني متولد 15 بهمن ماه س��ال 1335 در تهران است و تنها مدال 

طلاي تاريخ كشتي ايران در سنگين وزن جهان را دارد.

  چـهـره ها / وحيد صابري

88498432سرويس ورزشي

سعيد احمديان
  گزارش

دروغگو را رها كردند، داور را مقصر گرفتند!
با اعلام وزير ورزش و رئيس فدراسيون و تأكيد بر تنبيه مقصران

بازيكنانم پهلوان هستند 
برد پرس��پوليس آن هم در وقت اضافه 
آنقدر دلچس��ب بود كه برانكو سرمربي 
پرسپوليس بازيكنانش را پهلوان بداند. 
برانكو كه از برد قرمزها و همچنين حضور 
پرشور طرفداران در آزادي بسيار ذوق زده 
شده بود درباره اين بازي گفت: »نيازي 
نمي بينم كه بخواهم توضيح بدهم ك��ه از پيروزي مقابل الهلال 
چقدر خوشحالم هستم كه مي توانيم اين برد بزرگ را به هواداران 
پرسپوليس تقديم  كنيم. واقعيت اين است كه هواداران ما قهرمان 
اصلي اين مسابقه هستند و البته بازيكنانم هم قهرمان اين بازي 
بودند. واقعاً براي بازيكنان پرسپوليس مشكل بود كه پس از بازي 
طاقت فرسا با اس��تقلال دوباره بخواهند تلاش كنند و ديديد كه 

صبورانه ايستادند كه دقايق آخر به گل برسيم و پيروز شويم.«

۲ خريدار سرخابي ها شبه دولتي نيستند
خريداران سرخابي در حالي براي مزايده 
به صف ش��دند كه به غير بهنام كيش و 
استيل آذين دو نماينده س��ايپا و ايران 
خودرو هم در مزايده ش��ركت كرده اند؛ 
شركت هايي كه به اعتقاد خيلي ها دولتي 
به حساب مي آيند. سيدجعفر سبحاني، 
مشاور رئيس س��ازمان خصوصي س��ازي درباره شايعات مطرح 
ش��ده درباره دولتي بودن خودروس��ازان مي گويد: »دو خريدار 
باشگاه سرخابي ها شبه دولتي نبوده و از لحاظ قانون منعي براي 
حضور آنها در مزايده وجود ندارد. اصطلاح شبه دولتي و خصولتي 
ادبيات محاوره اي است كه رواج يافته، اما از نگاه قانون تجارت اين 
شركت ها يا دولتي بوده يا غيردولتي محسوب مي شوند و شنبه و 

يكشنبه هفته آينده نتيجه مزايده اعلام مي شود.« 

 دستمزد بالا درفوتبال اثر مطلوبي ندارد
آي��ت الله ناصر مكارم ش��يرازي در جمع 
مديران كميته اخلاق فدراسيون فوتبال 
ايران گفت: »ورزش��كاران بايد در كنار 
محبوبيت ورزش��ي، از نظر اخلاقي هم 
اسوه و نمونه باشند. در گذشته ورزشكاران 
ملجأ و پناهگاه مردم به شمار مي رفتند و 
افراد در مشكلاتي كه برايش��ان به وجود مي آمد به آنها مراجعه 
مي كردند؛ در واقع آنها الگوهاي اخلاقي و تربيتي جامعه هم بودند 
و همگان از آنها به عنوان الگو و اسوه اي نامدار ياد مي كردند. بايد 
همان فرهنگ گذشته پهلواني را در ميان ورزشكاران ترويج كرد 
امروزه مسئله دستمزد بالاي برخي بازيكنان فوتبال براي مردم 
سؤالات زيادي به وجود آورده و در مجموع اين جريان آثار خوبي 

ندارد كه ورزش به صورت يك تجارت درآيد.«

تلاش مي كنم در المپيك هم موفق شوم 
فرزان عاشورزاده با اشاره به سطح 
بالاي رقابت ه��اي قهرماني جهان 
در روسيه اظهار كرد: »با تمام توان 
حضور پيدا ك��ردم و هدف اصلي ام 
رس��يدن به مدال طلا ب��ود كه در 
نهايت نيز توانستم به آن دست پيدا 
كنم. براي رس��يدن به المپيك ريو 
شرايط بسيار خوبي دارم و مي خواهم اين روند موفقيت آميزم را 

ادامه بدهم تا باز هم در رويدادهاي بين المللي مدال بياورم.«

براي رسيدن به المپيك خواهم جنگيد
دارنده م��دال ط��لاي ر قابت هاي 
جهاني تكواندوي روسيه مي گويد 
ظرف ما ه هاي آينده تمام تلاشش 
را به كار خواهد بس��ت تا س��هميه 
المپيك 2016 ريو را كس��ب كند. 
مهدي خدابخشي اظها ر كرد: »چند 
ماه آين��ده مس��ابقات گرندپري را 
پيش رو داريم و تلاش مي كنم كه امتيازهاي خوبي را به دس��ت 
بياورم تا جواز حضور در بازي هاي المپيك 2016 را كسب كنم.«

براي موفقيت ايران تلاش مي كنيم
مسعود حجي زواره كه يكي از مردان 
طلاي��ي تكواندوي كش��ورمان در 
روسيه بود با ابراز خرسندي از كسب 
مدال ط��لا در ر قابت ه��اي جهاني 
گفت: »اين ر قابت ه��ا در بالاترين 
سطح تكواندوي جهان برگزار شد و 
تمام تلاشم را انجام دادم تا بهترين 
نتيجه  را به دست بياورم. رس��يدن به مدال طلاي جهان يكي از 
بزرگ ترين آرزوهاي من بود و در نهايت به آن دست پيدا كردم.«

فريدون حسن

حسين اجاقي

سرمربي تيم ملي ووشو

كيميا عليزاده اولين مدال آور تاريخ تكواندوي بانوان ايران در مسابقات 
جهاني درباره مسابقات جهاني روس��يه با بيان اينكه اين رقابت ها در 
سطح بسيار بالايي برگزار شد، گفت: جهاني روسيه اولين تجربه ام در 
رده سني بزرگسالان بود فشار بيشتري را تحمل مي كردم ولي با اين 

حال توانستم به مدال جهاني دست پيدا كنم. من براي رسيدن به مدال 
طلا به رقابت هاي جهاني رفته بودم ولي متأسفانه اين اتفاق رخ نداد. 
بازي هاي الميپك 2016 ريو در پيش است با آمادگي در المپيك حضور 

پيدا كنم و به نظرم شانس كسب مدالم در المپيك 80 درصد است.

 عليزاده: 
 مي توانم درالمپيك
طلايي شوم

ملي پوشان واليبال بانوان در انديشه خلق شگفتي
هجدهمين دوره مسابقه هاي واليبال قهرماني زنان آسيا از ديروز در چين آغاز شد. تيم ملي بانوان ايران كه در اين 
رقابت ها با ميزبان بازي ها و هند هم گروه است ديروز در نخستين ديدار خود به مصاف هند 
رفت و توانست اين تيم را 3 بر يك شكست دهد. واليباليست هاي كشورمان امروز استراحت 
دارند و فردا با تيم ميزبان روبه رو مي شوند.  تيم چين با 12 قهرماني، سه نايب قهرماني و 
يك مقام سومي پرافتخارترين تيم اين رقابت هاست و ژاپن و تايلند نيز به ترتيب با سه و دو 
قهرماني دوم و سوم هستند. تيم ملي بانوان ايران در سال2007 براي نخستين بار در اين 
رقابت ها شركت كرد و به مقام دوازدهم رسيد. در سال هاي 2009، 2011 و 2013 نيز تيم 
ايران هشتم شد. بانوان ايران بعد از هت تريك در كسب مقام هشتم تلاش مي كنند در 
رده بندي كلي صعود داشته باشد.   مريم هاشمی، سرمربی تيم واليبال بانوان اميدوار است 
تيمش اين بار نتايج درخشاني كسب كند: »پيشرفت واليبال بانوان نيازمند 
وجود سيستم مديريتی صحيح است. اين مسابقات تجربه خوبی برای 
ماست و به همين دليل ما می توانيم اميدوار باشيم كه در مسابقه های 

قهرمانی واليبال بانوان عملكرد خوبی داشته باشيم.«

ووشو را به المپيك توكيو مي بريم
رئيس فدراسيون جهاني ووش��و ابراز اميدواري كرد هرچه زودتر اين رشته به المپيك راه پيدا كند. 

نشست خبري يوزاي چينگ ديروز با حضور نمايندگان رسانه ها برگزار 
شد.  چينگ كه براي شركت در اجلاس ش��وراي المپيك آسيايي 
به تهران آمده به رش��د ووشو در سطح جهان اش��اره كرد: »ووشو 
در المپيك پكن به صورت نمايش��ي حضور داش��ت و اميدوارم با 
تلاش هاي فدراسيون جهاني و فدراس��يون ايران اين رشته را به 

المپيك توكيو برسانيم، هرچند كه ژاپني ها تلاش مي كنند 
تا رشته هاي محبوب خود را به المپيك بياورند.« نايب رئيس 
كميته بين المللي المپيك در مورد رايزني هايش با مسئولان 
IOC اظهار داشت: »در حال حاضر سافت بال و بيس بال 
گزينه هاي خروج از المپيك هستند. مي كوشيم تا تالو را به 

المپيك ببريم. همانطور كه مي دانيد تالو بيش از ساندا مورد 
توجه مسئولان المپيك است.«

شيوا نوروزي
  منهاي فوتبال

اتفاق�ات روز پاياني لي�گ برتر فوتب�ال در تبريز همچنان خبرس�از 
اس�ت، طوري كه دي�روز حس�ن روحاني كه ب�ه تبريز رفته اس�ت از 
برخورد ش�ديد با مقصران اين حاش�يه ها خبر داد، انگشت اتهام هم 
با توجه ب�ه صحبت هاي ديروز وزي�ر ورزش و علي كفاش�يان متوجه 
عليرضا فغاني داور مس�ابقه اس�ت و قرار اس�ت او و تيم داوري بازي 
تراكتور و نفت ب�ه خاطر اش�تباهات تاثيرگذارش�ان در نتيجه بازي 

تنبيه ش�وند، هرچند محمود گودرزي گفته اس�ت اگر او تصميم گير 
بود رأي به تكرار بازي مي داد اما قوانين فيفا دس�ت او را بسته است. 
همه اينها در حالي است كه هنوز وزارت ورزش و كميته حقيقت يابي 
كه به تبريز رفته اند درباره هش�ت دقيقه پاياني بازي و منش�أ اعلام 
خبر دروغ تس�اوي دو – دو س�پاهان اظهارنظري نكرده اند تا حاشيه 
اصلي مس�ابقه كه خيلي ها ب�ه آن اعت�راض دارند به حاش�يه برود.


